
 
 

Lynæs Havneråd 
 

Referat af møde den 3. september 2019 i Sejlklubbens lokaler. 
 
Deltagere, repræsentanter fra: Lynæs Havn, Lynæs Sejl- og Kajakklub, Lynæs Surfcenter, 
Lynæs Bådelaug, Badeklubben Lynæs Havbad, Lynæs Jollelav, DSRS, Sailors Corner.  
 

Afbud fra: Yachtbroker. 

Referent: Bent Bennedsen. 

Dagsorden:  
1. Fremtidige aktiviteter frem til Lyn-X 2020 
2. Lyn-X 2020, herunder brug af erfaringer fra dette års Lyn-X 
3. Havnerådet: Er ”gassen ved at gå af ballonen”? Og hvad gør vi for at aktivere 

dem, vi (næsten) aldrig ser? 

4. Næste møde 

5.    Eventuelt 
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3. 

Fremtidige aktiviteter frem til Lyn-X 2020. 

Man enedes om at lave et vintersolhvervsarrangement i lighed med de tidligere år. 
Sejlklubbens Fest- og Aktivitetsudvalg kan antagelig overtales til at stå for 
arrangementet. 

 
Lyn-X 2020 og erfaringer fra dette års Lyn-X 

Regnskabet fra dette års Lyn-X udviser et underskud på 5.826,80 kr. Der er mange 
forklaringer på dette, men den væsentligste er, at det kommunale tilskud er reduceret 
til 80.000 kr. Det reduceres yderligere til 50.000 kr. til næste år, så der skal tænkes i 
indtægter og reducerede udgifter. Ydermere har en del at Havnens interessenter ikke 
betalt det aftalte beløb i sponsorpenge. Der følges op på dette, idet de lovede beløb vil 

få regnskabet til at balancere jfr. Vedlagte. 

 
Fra Havnens side (Lynæs Havn a,m,b,a,) blev der rejst kritik af, at der ikke var 
aktiviteter centralt på havnen. Når Lynæs Havn støtter Lyn-X forventes det også, at 
hele havnen promoveres under arrangementet. Som situationen var, virkede de 
centrale dele, herunder især pladsen foran Bådværftet og øst for Havnekontoret meget 
”dødt”. 

Til det er der at sige, at et antal udstillere, der havde fået plads ud for Havnekontoret, 
aflyste i sidste øjeblik. To andre udstillere, der skulle have haft plads nord for kranen, 
valgte at etablere sig permanent på havnen i lokaler hos den tidligere købmand. Det var 
umiddelbart ikke godt for aktiviteterne på forpladsen, men det gav to nye virksomheder 
på havnen. Sejlklubben, der normalt har en stand på forpladsen og aktiviteter i 
klubhuset, havde valgt at satse alt på Ligastævnerne, og bidrog derfor kun med 

juniorsejlads fra bro 13 og kajakopvisning ud for Oplevelsesbroen. 

Det samlede besøgstal var på ca. 3000, hvilket, vejret taget i betragtning, var særdeles 
pænt. Fredag var bro 3 tæt besat med tilskuere til Travaljeroningen, og Badeklubben 

havde et velbesøgt arrangement ved Oplevelsesbroen. Lørdag og søndag var der mange 
gæster på Oplevelsesbroen til ligasejlads og kajakopvisning. Gæsterne var der, men de 
var fordelt geografisk anderledes end ved de tidligere arrangementer. 

 

Havnerådet: Er ”gassen ved at gå af ballonen”? 
 
Der blev også rejst kritik af, at Surfcenteret tiltrak en ganske stor del af gæsterne. Det 
var en naturlig følge af, at Surfcenteret stod for Travaljeroningen, og havde større 
arrangementer lørdag og søndag. Det blev fremført, at i stedet for at kritisere 
Surfcenteret for at gøre meget, burde de øvrige aktører på havnen ”gå hen og gøre 
ligeså”. 

Dermed nåede man til diskussionen om, hvordan man i fremtiden skal forvalte 
Havnerådet, Lyn-X og eventuelle øvrige aktiviteter. 

Det må konstateres, at en del af havnens interessenter ikke deltager i Havnerådets 
arbejde, og ikke er aktive under f.eks. Lyn-X. 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 



 

 

Havnerådet består af de klubber, forretningsdrivende m.m., der har adresse på Lynæs 
Havn. Det kan der ikke laves om på, men man kunne reducere mødeaktiviteterne for 

medlemmerne ved at oprette udvalg til varetagelse af definerede opgaver som f.eks. 

Lyn-X. 

 

Det blev derfor besluttet at nedsætte et ”Lyn-X udvalg” bestående af alle, der ønsker at 
gøre en indsats for og ved næste års Lyn-X, og derfor gerne vil have indflydelse på 
arbejdet. Udvalget skal være åbent for eventuelle eksterne aktører, herunder f.eks. den 
idrætsskole, der har deltaget i Lyn-X de to sidste gange. Mødefrekvensen bliver større 

for udvalget, men reduceret for Havnerådet. Derved kan man håbe, at mødedeltagelsen 
til selve Havnerådsmøderne bliver større. 

Lyn-X udvalget holder møde onsdag den 9. oktober kl. 19:00 i Sejlklubbens lokaler, og 
alle medlemmer af Havnerådet, der ønsker det, er meget velkomne til at deltage i 
udvalgets arbejde. 

   

4. Eventuelt. 
Intet 

 

 
 

5. Næste møde i Havnerådet: 
                  Onsdag den 6. november 2019 kl. 19:00 i Sejlklubbens lokaler. 
 
Næste møde i Lyn-X udvalget: 
                  Onsdag den 9. oktober 2019 kl. 19:00 i Sejlklubbens lokaler.  
            

Dagsorden Havnerådet:  
1. Andre aktiviteter i 2019. 
2. Lyn-X 2020 
3. Eventuelt 

 
Alle 
 
Lyn-X 
udvalget 

   
         Dagsorden: Lyn-X udvalg: 

         1. Lyn-X 2020 

             - Konstituering 

             - Invitation af eksterne aktører 
             - Ideer, aktiviteter 
             - Økonomi 
          2.   Næste møde og dagsorden. 
          3.   Eventuelt 

 


